

**Møde den: 04.06.2019 kl. 10-12**  
**1443-134 (vært: Marie Louise)**  
**VEST båndmøde**

**REFERAT**

**Deltagere:** Eva Kvistgaard Arent (ST), Anne Christine Teglborg (AU UDD), Jesper Sølund Hansen (AR), Lisette Prins (HE), Birgitte Castenskjold Viborg (ASE/Båndordfører), Marie Louise Bro Pold (Aarhus BSS), og Esben Højbjerg Larsen (koordinator)

**Gæster:** Jette Loll Pedersen og Lasse Tamberg Jensen (Optagelsen) medvirker under pkt. 1.

<b>Punkt 1</b>	<b>Dialog med Optagelsen (ca. 1 time)</b>
Beskrivelse	v/Esben  Dialog om samarbejde, årshjul og processer.
Referat	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Der bør være en tættere dialog mellem Optagelsen og VEST-båndet.</li> <li>• Besøg af Optagelsen skal fremover indgå i VEST-båndets årshjul.</li> <li>• Optagelsen har taget del i et kursus om skriftlig kommunikation, som har kørt i funktionsområdet Studenterrekruttering og Optagelse. De tilegnede kompetencer skulle gerne give sig udslag i bedre tekster i breve og på web, som er ved at blive gennemset i samarbejde med Annes afdeling. Kortere og mere præcise tekster forventes at give færre mundtlige henvendelser.</li> <li>• Den nyligt opstartede studiestartsgruppe i VEST er med deltagelse af en optagelsesmedarbejder.</li> <li>• Optag forsøger at korrigere eventuelle fejlvejledninger ved at tage kontakt til den pågældende vejleder, som har givet vejledningen.</li> <li>• Det udvidede retskrav fylder meget ude i vejledninger, hvilket nødvendiggør en tæt dialog med Optagelsen.</li> <li>• VEST påpegede, at der også er behov for information på web, når det drejer sig om emner, der endnu ikke kan svares fyldestgørende på, fx udvidet retskrav. "Vi kan ikke sige noget endnu" er nogle gange et bedre svar end slet intet, fordi vi dermed undgår at sende folk i ring i jagten på et endeligt svar.</li> </ul>

Dato: 11-06-2019  
Ref: EHL

Side 1/4

	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Det er planen at udvikle et selvbetjeningsystem for bacheloransøgere over de kommende år, som vil gøre det nemmere at kommunikere med ansøgerne.</li> <li>• Anne foreslog, at de øvrige VEST-enheder inviteres med til det evalueringsmøde, som Optagelsen holder med Annes afdeling hvert år i slut august/start september.</li> <li>• Også god ide med fakultetsvise møder efter behov. Det giver Jette en chance for at tage de medarbejdere med, som er specialiseret inden for det emne, der er i fokus.</li> </ul>
--	---

<b>Punkt 2</b>	<b>Til orientering (10 min)</b>
Beskrivelse	Fast punkt.
Referat	<p>Birgitte: Der slås en 30 timers stilling op, dels bestående af vejledning i Herning (20 t) og dels studiepraktik (10 t).</p> <p>Esben: Kvalitetsgruppen ønsker større klarhed over ansvarsområde og beslutningsmandat. Dette tages op på næste møde.</p> <p>Eva: Rehabiliteringsforløbet ved Aarhus Kommune vil gerne etablere et samarbejde med os med fokus på at sikre et tilbud til de studerende, som falder fra og er særligt skrøbelige. Eva vil gerne have en anden VEST-leder med i dialogen. Birgitte melder sig.</p> <p>Anne: Lone og Anne til dialogmøde med Berit og Studievalg Danmark. Studievalg har meget fokus på data om målgruppen. Specielt er man optaget af studieskiftere.</p> <p>Jesper: Et nyt firma har meldt sig på banen med en app. Vi sætter det på dagsordenen for næste møde. Jesper sender information rundt.</p>

<b>Punkt 3</b>	<b>Drøftelse: Uddannelsestjekker – next step</b>
----------------	--

Beskrivelse	<p>v/Lisette og Anne</p> <p>Fortsat fra sidste møde.</p> <p>Forud for besøget i UFU 11. juni tager båndet en drøftelse om forudsætningerne for, at værktøjet kan udbredes til andre uddannelser på AU.</p>
Referat	<p>Lisette og Anne skal i UFU 11. juni. Der foreslås en ad hoc udrulning, hvor det i høj grad er op til de enkelte fakulteter at bestemme, i hvilket omfang og tempo man ønsker at udbrede uddannelsesstjekkeren på deres uddannelser</p> <p>Det skal gøres klart, at det kræver en vis indsats af de faglige miljøer.</p>

<b>Punkt 4</b>	<b>Input til krænkelssite</b>
Beskrivelse	<p>v/Eva</p> <p>Catalina og Eva har i fællesskab udarbejdet et tekstforslag, der kan beskrive processen, hvis man vælger at gå til en studievejleder. Målet er både at lave en forventningsafstemning med den studerende, men også at beskytte studievejlederen i processen, da Evas erfaring er, at de studerende gerne vil have, at vi går længere for dem, end vi kan.</p> <p><b>Bilag:</b> Tekstforslag fremsendt af Eva. Findes også i båndmappen.</p>
Referat	<p>Båndet havde følgende bemærkninger:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Pænere opsætning, tak! Undgå navne på vejledere, da dat bliver for sårbart, når folk holder op eller rykker videre til andre opgaver.</li> <li>• Der skal om nødvendigt tages højde for oplysningspligten i forhold til evt. strafferetlige forhold? Dette skal tjekkes af med AU's jurister.</li> <li>• På medarbejdersiden bør der være en sondring mellem vejledere og ledere.</li> </ul>

<b>Punkt 5</b>	<b>Opfølgning: Nedlæggelse af engelske fagsider</b>
----------------	---

Beskrivelse	v/Esben  Har vi modtaget feedback på det notat, som blev rundsendt til diverse instanser?
Referat	Udsættes til næste uge. Esben sender notatet ud på ny.

<b>Punkt 7</b>	<b>Evt. (10 min)</b>
Beskrivelse	Bordet rundt.
Referat	Anne spurgte til, hvor mange medarbejdere, der skal med på kurset om supervision. Efter en kort optælling landede man på 27.

**Pipeline:**

Studiestartsgruppen på besøg (18. juni)

**Kommende møder:**

Dato	Tid	Sted
18.06.2019	10-12	3210-03.068 (Birgitte)

Dagsordner udsendes torsdag eftermiddag, sidste frist for indsendelse af punkter er torsdag inden 12.